

无神论 目录

卷首语

- 1 祝贺科学与无神论研究中心成立

本刊特稿

- 5 有关我国宗教工作方针理论问题的座谈会发言
——从“鸦片论”触发的话题谈起 / 求实整理

马克思主义宗教观研究

- 14 马克思主义无神论科学性特征之我见 / 李建新

问题讨论

- 19 关于大学生信教的若干问题 / 李志英
25 前苏联无神论研究、宣传教育的历史功过 / 龚学增

科学与无神论探索

- 31 弗洛伊德论宗教和道德的关系 / 陆丽青
35 宗教的起源：适应或偶然？ / 杜磊

中国无神论研究

- 37 新形势下对传统文化中无神论思想的汲取与运用 / 张厚军
42 “妖由人兴”与“吉凶由人”
——申繻与叔兴无神论思想评析 / 张强

无神论在西方

- 45 “神学的秘密就是人本学”
——读费尔巴哈论宗教篇章 / 赵光清
48 托马斯·潘恩的《理性时代》（二） / 王珍

国际视窗

- 51 皮尤研究中心与美国科促会公布新的民意调查结果
——公众虽爱科学，但对于争议性问题仍与科学家们意见相左
/ 肯德里克·弗雷泽/文 佟望舒/译

膜拜团体问题评析

- 55 从秘密教门到邪教 / 吕晓钰

新闻与评论

- 61 从电影《2012》解析美国的意识形态及其对华影响 / 古昂

学会活动

- 64 《我们心中的任继愈》一书出版 中国无神论学会等单位举行座谈 / 本刊讯

SCIENCE AND ATHEISM

General Issue No.65

Contents

Number 3,2010

- 1 Congratulation on the founding of research center for atheism
- 5 Overview of group discuss on religion policy in China Qiu Shi
- 14 My opinion on the scientific feature of Marxism atheism Li Jiansheng
- 19 On college students who believe in religion Li Zhiying
- 25 The history of atheism research and propaganda in Soviet Union
Gong Xuezheng
- 31 On the relationship between religion and normal by Freud Lu Liqing
- 35 The beginning of religion: adaption or by chance Du Lei
- 37 How to reuse atheism theory from traditional culture in the new situation
Zhang Houjun
- 42 Review on the atheism theory of Shen Xu and Shu Xing Zhang Qiang
- 45 Theology has a secret that is people-oriented Zhao Guangqing
- 48 The Age of Reason, Thomas Paine (II) Wang Zhen
- 51 A new investigation result issued by AAAS and PUE research center
Tong Wangshu
- 55 From secret sect to destructive cult Lv Xiaoyu
- 61 Discuss from the film 2012 on how the ideology of U.S.A. affect in China
Gu Ang
- 64 symposium was held by China Atheism Association etc. on greeting print the
book Mr.Ren Jiyu lives in our heart forever